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Testing and Certification Manpower Development 
Award Scheme 2023-24 Successfully Held
「2023-24年度檢測認證人力發展嘉許計劃」圓滿結束

Following the Award Presentation Ceremony held at the Hong Kong Convention 

and Exhibition Centre on 4 December 2023 which was attended by over 200 

guests and awardees in a joyful atmosphere, the Testing and Certification 

Manpower Development Award Scheme 2023-24 (Award Scheme) had 

concluded successfully.  

The biennial Award Scheme organised by the Hong Kong Council for Testing 

and Certification (HKCTC) with the full support of the Innovation and Technology 

Commission aims to give recognition to testing and certification (T&C) bodies 

fully devoted to nurturing of talents and T&C practitioners who have been 

pursuing professional development and enhancing service quality persistently. 

Applications for awards under the Award Scheme were assessed separately 

by two independent Assessment Panels, including the shortlisting of applicant 

T&C practitioners for interview. For the Testing and Certification Manpower 

Development Corporate Award, 20 T&C bodies and 15 ones received the 

Platinum Award and Gold Award respectively. As regards the Excellent Testing 

and Certification Professional Award, there was a total of 19 awardees in the 

two sub-groups – including 7 Junior Professionals and 12 Senior Professionals.  

In congratulating the awardees of T&C bodies and practitioners at the award 

presentation ceremony, the HKCTC Chairman, Professor Wong Wing-tak, 

said, “We hope that good examples would be set for different sectors of the 

community to appreciate the great importance attached by the T&C industry to 

talent and also for the young generation to better understand the professional’s 

mission as well as contributions to society. By attracting talent to join the 

pool, Hong Kong’s T&C industry would be in a position to open a new chapter 

of sustainable development in this latest era of technological innovations.” 

The Secretary for Innovation, Technology and Industry, Professor Sun Dong, 

gave a few words of encouragement to the T&C industry. He said, “The awards 

you received today are in recognition of your outstanding performance. As 

for the time ahead, I look forward to each of you being able to learn from one 

another in continuing to strive for excellence while partnering up, so that we 

together contribute our parts to the technological innovations and high-quality 

economic development of Hong Kong and our country.” 

HKCTC would like to extend congratulations once again to all the awardees, 

while expressing gratitude to the stakeholders of the T&C sector, the chairmen 

and members of the two Assessment Panels, as well as the 15 supporting 

organisations for their vigorous support. The elaborate publication prepared 

for the Award Scheme and the highlight photographs of the event have been 

uploaded to the dedicated website of the Award Scheme (tcmpaward.hk) and 

can be browsed via HKCTC’s Facebook/Instagram (hkctcgovhk). 

隨著2023年12月4日假香港會議展覽中心舉行了頒獎典禮，
「2023-24年度檢測認證人力發展嘉許計劃」（嘉許計劃）經已圓滿
結束，超過200位嘉賓和得獎者出席，場面熱鬧。

由創新科技署全力支持、香港檢測和認證局主辦的兩年一屆嘉許
計劃，是對長期全面投入人才培育的檢測認證機構，以及努力不
懈發展專業和致力提升服務水平的從業員，加以肯定。

嘉許計劃由兩個獨立評審小組對獎項的申請進行評審（包括甄選
申請人進行面試）。就「檢測認證人力發展機構獎」，分別有20間
和15間檢測認證機構，獲得「鉑金獎」和「金獎」。至於「卓越檢
測認證專業人員獎」，兩個組別共19位從業員取得獎項，包括7位
「初級專業人員」及12位「高級專業人員」。

香港檢測和認證局主席黃永德教授在頒獎典禮上祝賀各得獎機構
及從業員，並表示：「期望藉着各位的成功例子，讓社會各界了
解檢測認證業對人才的重視，促進年青人認識這個專業的使命和
對社會的貢獻，協助業界吸納人才，為香港檢測認證業在科技
創新時代建設可持續發展的新局面。」創新科技及工業局局長孫
東教授勉勵業界，他表示：「今日的嘉許是對你們優秀表現的肯
定，同時我也希望大家相互學習，繼續力臻卓越，並肩同行，一
起為香港、為國家的科技創新和經濟高質量發展貢獻力量。」

香港檢測和認證局再次祝賀所有得獎者，並感謝檢測認證業界
各持份者，兩個評審小組的主席和成員，以及15個支持機構的
大力支持。大會為嘉許計劃精心製作的特刊及當天的焦點相片
已上載專設網頁（tcmpaward.hk），亦可瀏覽本局的Facebook/
Instagram專頁（hkctcgovhk）。

The thrilled event was 
attended by over 200 
guests and awardees.

超過200位嘉賓和得
獎者出席頒獎典禮，
場面熱鬧。

Trophies prepared 
for the Awardees.  

為得獎者訂製的
獎座。 
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Commemorative publication and T&C buddy bear were provided for 
participants and photo spots were set up.

大會向出席人士送贈的紀念特刊及檢測小熊及在會場設置打卡位。

Guests took photos at the awardees display panel.

來賓在得獎者展示板前留影。



List of Awardees 
得獎名單

Excellent Testing and 
Certification Professional 
Award
卓越檢測認證專業人員獎

Photo taken with guests and Professional Awardees. 

一眾嘉賓與「卓越檢測認證專業人員獎」得獎者合照。
Junior Professional Sub-group
初級專業人員組別

Name 姓名 Position 職位 Nominating Testing and Certification Body 提名檢測認證機構
Miss LAW Tsz-yen
羅子礽小姐

Associate Veterinary Technologist
副獸醫科技師

Agriculture, Fisheries and Conservation Department - 
Tai Lung Veterinary Laboratory (Veterinary Laboratory Division)
漁農自然護理署 – 大龍獸醫化驗所（獸醫化驗科）

Miss LIN Yuet-ching
林悅晴小姐

Chemical Analyst I
化學分析員 I 

The Hong Kong Jockey Club - Racing Laboratory
香港賽馬會 – 賽事化驗所

Miss LO Man-ki
勞泯錡小姐

Associate Veterinary Technologist
副獸醫科技師 

Agriculture, Fisheries and Conservation Department - 
Tai Lung Veterinary Laboratory (Veterinary Laboratory Division)
漁農自然護理署 – 大龍獸醫化驗所（獸醫化驗科）

Mr MAK Tsz-shing, Stephen
麥子成先生

Chemist
化驗師

Bureau Veritas Hong Kong Limited
立德國際公證香港有限公司

Mr WONG Chi-ho
黃智浩先生

Assistant Technical Executive
助理技術主任 

SGS Hong Kong Limited
香港通用檢測認證有限公司

Dr WONG Fai, George
黃暉博士

Chemist
化驗師

Government Laboratory
政府化驗所

Miss WONG Hoi-ki
黃凱琪小姐

Senior Technical Officer
高級技術主任

Castco Testing Centre Limited
佳力高試驗中心有限公司

Senior Professional Sub-group 
高級專業人員組別
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Name 姓名 Position 職位 Nominating Testing and Certification Body 提名檢測認證機構
Mr CHAN Kang-chiu
陳鏡超先生

Assistant Manager
助理經理

Fugro Technical Services Limited
輝固技術服務有限公司

Ms CHOW Hoi-yi
周凱儀女士

Assistant Manager
助理經理

The Hong Kong Standards and Testing Centre Ltd
香港標準及檢定中心有限公司

Dr KWOK Ying
郭盈博士

Senior Chemist
高級化驗師

The Hong Kong Jockey Club - Racing Laboratory
香港賽馬會 – 賽事化驗所

Ms LAU Hazel
劉慧婷女士

Lead Project Engineer
主任工程師

UL International Limited
UL安全檢定國際有限公司

Ms MAK Chui-wan, Cherie
麥翠雲女士

Senior Certification Officer
高級認證主任

SGS Hong Kong Limited
香港通用檢測認證有限公司

Ms NG Carmen
吳霈雯女士

Assistant Technical Services Manager
助理技術服務經理

SGS Hong Kong Limited
香港通用檢測認證有限公司

Miss NG Hoi-ying
伍凱瑩小姐

Assistant Technical Services Manager
助理技術服務經理

SGS Hong Kong Limited
香港通用檢測認證有限公司

Mr NIP Ming-fung, Melvin
聶明鋒先生

Manager
經理

Intertek Testing Services Hong Kong Limited
天祥公證行有限公司

Dr TAN Tung-fai, Tony
檀東輝博士

Chief Inspector, 
Forensic Fingerprint Laboratory
法證指紋實驗室總督察

Hong Kong Police Force - Identification Bureau
香港警務處 – 鑑證科

Mr TANG Pak-yau
鄧百佑先生

Assistant Laboratory Manager
實驗室副經理

Chow Sang Sang Precious Metal Laboratory
周生生貴金屬化驗所

Dr WONG Kin-sing
王建星博士

Biochemist
化驗師（生物化學）

The Hong Kong Jockey Club - Racing Laboratory
香港賽馬會 – 賽事化驗所

Mr YU Shing-lun, Gary
虞勝麟先生

Senior Manager
高級經理

Intertek Testing Services Hong Kong Limited
天祥公證行有限公司



Testing and Certification Manpower Development Corporate Award 
檢測認證人力發展機構獎

Platinum Award 
鉑金獎

Agriculture, Fisheries and Conservation Department - 
Tai Lung Veterinary Laboratory (Veterinary Laboratory Division)

漁農自然護理署 – 大龍獸醫化驗所（獸醫化驗科）

ALS Technichem (HK) Pty Limited

Bureau Veritas Hong Kong Limited 立德國際公證香港有限公司
Chan & Hou Medical Laboratories Limited 香港（CH）病理檢測中心
Civil Engineering and Development Department - Public Works Laboratories 土木工程拓展署 – 工務試驗所
CMA Industrial Development Foundation Limited 香港中華廠商聯合會工業發展基金有限公司
Department of Health - Government Chinese Medicines Testing Institute 衞生署 – 政府中藥檢測中心
Government Laboratory 政府化驗所
Hong Kong Police Force - Identification Bureau 香港警務處 – 鑑證科
Hong Kong Productivity Council - Green Living Laboratory 香港生產力促進局 – 綠色生活化驗室
Hospital Authority - Medical Equipment Calibration Laboratory 醫院管理局 – 醫學儀器校正實驗所
Housing Department - Materials Testing Laboratory 房屋署 – 材料試驗所
Innovation and Technology Commission - Standards and Calibration Laboratory 創新科技署 – 標準及校正實驗所
Intertek Testing Services Hong Kong Ltd. 天祥公證行有限公司
SGS Hong Kong Limited 香港通用檢測認證有限公司
The Hong Kong Jockey Club - Racing Laboratory 香港賽馬會 – 賽事化驗所
The Hong Kong Standards and Testing Centre Limited, 
The Hong Kong Certification Centre Limited and 
The Hong Kong Inspection Company Limited

香港標準及檢定中心有限公司、 
香港認証中心有限公司及
香港檢驗服務有限公司

The Lab (Asia) Limited

TÜV SÜD Hong Kong Limited 南德認證檢測香港有限公司
UL International Limited UL安全檢定國際有限公司

Photo taken with guests and representatives of the Corporate Awardees 
(Platinum Award).   

一眾嘉賓與「檢測認證人力發展機構獎」（鉑金獎）得獎機構代表合照。

Photo taken with guests and representatives of the Corporate Awardees 
(Gold Award).  

一眾嘉賓與「檢測認證人力發展機構獎」（金獎）得獎機構代表合照。
Gold Award 
金獎

Accredited Certification International Limited 國際認可認証有限公司
Castco Testing Centre Limited 佳力高試驗中心有限公司
Chow Sang Sang Precious Metal Laboratory 周生生貴金屬化驗所
Drainage Services Department - 
Shatin Central Laboratory and Sewage Services Branch Operation Section Laboratory

渠務署 – 
沙田中央化驗室及污水處理服務科行動組實驗室

Fugro Technical Services Limited 輝固技術服務有限公司
Geotechnics & Concrete Engineering (Hong Kong) Ltd. 香港土力混凝土工程有限公司
Gilson China Limited - Gilson Hong Kong Laboratory

Hong Kong Baptist University - Chemical Testing Services 香港浸會大學 – 化學分析中心
Material Tech Company Limited 進科檢測有限公司
MINSEN Testing (Hong Kong) Limited and MINSEN Certification (Asia) Limited 明晟檢測（香港）有限公司及明晟認證（亞洲）有限公司
QIMA Testing (HK) Limited and QIMA Limited 啟邁檢測（香港）有限公司及QIMA Limited
Quality Pro Test-Consult Limited 專業化驗有限公司
Sunrise Diagnostic Centre Limited 華昇診斷中心有限公司
TÜV Rheinland Hong Kong Limited 香港德國萊茵技術監護顧問有限公司
Xcelom Limited 雅士能基因科技有限公司
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Latest Statistics on 
Testing and Certification Sector 
Job Creation Scheme 
「檢測和認證業創造職位計劃」
最新統計數字

The Testing and Certification Sector Job Creation Scheme (TJCS) was 

launched in August 2022 with the aim of encouraging private testing and 

certification (T&C) organisations to create more job opportunities and attract 

talent to join the T&C sector. The application period for the scheme has 

closed on 31 July 2023. A total of 54 accredited private T&C organisations 

has participated in the scheme and collectively created over 170 job 

positions. The total annual funding involved exceeded HK$17 million. Here 

are the latest statistics of the scheme:

「檢測和認證業創造職位計劃」於2022年8月推出，旨在
鼓勵檢測認證機構創造更多就業機會，吸引人才加入檢
測認證業。計劃已於2023年7月31日截止申請，合共有
54間獲認可的私營檢測認證機構參加，創造了超過170

個工作職位，涉及的全年資助額超過1,700萬元。以下是
計劃最新的統計數字：

Income of the 
subsidised positions  
資助職位入息

Median Salary
入息中位數

$20,000
Highest Salary

最高入息

$68,975

Level of position  
職級
Entry Level 
初級職位
(</= $20,000) 

Middle Level  
中層職位
(> $20,000 & </=$40,000) 

Management Level   
管理職位
(> $40,000)

Qty
數目 90 72 10
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Specialised T&C Fields   
檢測認證專業範疇

Construction 
Materials  
建築材料

64

Medical Testing  
醫療化驗

22

Chemical Testing  
化學測試

18

Environmental 
Testing  
環境測試

15

System 
Certifications  
管理體系認證

15

Food Testing 
食品測試

14

Calibration Services 
校正服務

8

Electrical and 
Electronic Products 
電氣及電子產品

5

Product Certification 
產品認證

5

Toys and 
Children's Products  
玩具及兒童產品

3

Greenhouse Gas 
Verification  
溫室氣體核查

1

Indoor Air Quality 
Inspection 
室內空氣質素檢驗

1

Physical and 
Mechanical Testing  
物理及機械測試

1

Quota Utilisation Rate of Applicant Organisations  
申請機構資助名額使用率

Utilised Quota 
已申請資助名額

No. of Organisations  機構數目

One  一個 10
Two  兩個 13

Three  三個 8
Four  四個 8

#≥ Five  五個 15
# Including quotas 

for claiming 
remaining subsidies
包括申領剩餘資助
的名額

Professor Wong Wing-tak, the Chairman of the Hong Kong Council for Testing 

and Certification, expressed gratitude to the Innovation and Technology 

Commission for the timely introduction of the first job creation scheme 

specifically designed for the T&C sector under the Anti-epidemic Fund, which 

has supported the industry during the pandemic. And the increase in subsidy 

quota from a maximum of two eligible job positions to five per organisation 

has demonstrated a positive response to better meet the industry’s needs for 

development. Subsidised organisations also acknowledged that the subsidy 

under the scheme allows them to hire more employees and assists in training 

new staff, which, in turn, could further enhance their competitiveness and 

stimulate their sustainable development.

香港檢測和認證局主席黃永德教授感謝創新科技署在疫
情期間支援檢測認證業界，及時在「防疫抗疫基金」下
推出首個專為檢測認證業而設的創造職位計劃，亦從善
如流將每間機構可獲資助的名額由最多兩個增加至五
個，務求更切合業界發展需要。獲資助的業界機構亦表
示，計劃的資助讓他們可以聘請更多的員工，亦能夠協
助他們培訓新員工，進一步增強公司競爭力，促進可持
續發展。

To find out more about TCJS, please visit the dedicated website at: 

如欲了解更多有關計劃的資訊，請瀏覽香港檢測和認證局的網頁：
https://www.hkctc.gov.hk/tc/tcjs/

...
...

...

...

...
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Attracting Talents, 
Enhancing Professionalism 
吸納人才，提升專業

Promoting T&C to Younger Generation 向年輕一代推廣檢測認證
HKCTC has been endeavouring to participate in and organise an array of 

events to enhance the professional standards of the practitioners, as well 

as to facilitate continuously the understanding of the students and young 

persons about the industry to facilitate recruitment of talents. 

香港檢測和認證局一直透過參與及舉辦不同活動提升從
業員的專業水平，持續促進學生及青少年對行業的認識
和了解，以協助業界吸納人才。

InnoCarnival 2023  
創新科技嘉年華 2023
HKCTC, together with Hong Kong Accreditation Service (HKAS), set up a booth with interactive games at 

InnoCarnival 2023 from 28 October to 5 November 2023 to instil concepts of T&C into the public. This year, 

the theme of the booth was “Green Testing and Certification”, aiming to introduce T&C services related to 

environmental protection and Environmental, Social and Governance (ESG) and the importance of T&C sector 

in contributing to environmental protection and sustainable development, attracting close to 3,000 visitors.

香港檢測和認證局與香港認可處於2023年10月28日至11月5日，在創新科技嘉年華2023設立了一個包含互
動遊戲的攤位，向公眾灌輸檢測認證的概念。今年攤位的主題是「綠色檢測和認證」，旨在介紹與環境保護
和環境、社會和管治（ESG）有關的檢測認證服務，及檢測認證業在促進環境保護和可持續發展方面的重要
性。攤位吸引近3,000名人士參觀。

HKUST Career Mosaic   
香港科技大學 Career Mosaic
We set up a booth at Career Mosaic of the Hong Kong University of Science Technology on 13 October 

2023 offering information on T&C sector and related job opportunities. The booth attracted a sizable group 

of students with many showing interest to look for job opportunities in the T&C sector on the spot. 

我們於2023年10月13日在香港科技大學 Career Mosaic設立了攤位，介紹檢測認證業和相關工作機會。
攤位吸引為數不少的學生，當中更有同學即場對投身於檢測認證業感到興趣。
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Summer Laboratory Workshops for Secondary School Students   
中學生暑期實驗室工作坊
We organised eight sessions of “Laboratory Workshops on Chemical Testing for Senior Secondary School 

Students” and six sessions of “Laboratory Workshops on STEM Teaching Kit for Junior Secondary School 

Students” in June - July 2023. Around 370 students in total participated in the workshops, where they were 

provided with the opportunity to conduct experiments from the teaching kits developed by the Council 

earlier, thereby inspiring their interest in science and testing.

我們於2023年6月至7月期間舉辦了八場「高中課程化學測試教學組件實驗室工作坊」和六場「初中檢測認
證STEM教學組件實驗室工作坊」。合共約370名學生參加工作坊，藉着進行本局早前開發的教學組件中的
實驗的機會，從而啟發他們對科學和測試的興趣。

Enhancing the Professionalism of 
T&C Practitioners

提升檢測認證從業員的專業水平

Professionalism and integrity are not only the foundation of 

good business, but also the core values of the T&C sector.  

HKCTC organised on 18 September 2023 “Seminar on Integrity 

and Professional Development in Testing and Certification 

Industry” with Hong Kong Business Ethics Development Centre 

of Independent Commission Against Corruption (ICAC) and 

HKAS. The Seminar adopted the hybrid mode where attendees 

participated physically at the Hong Kong Science Museum or 

online. The Seminar has attracted around 220 participants. 

專業和誠信不僅是優良商譽的基
石也是檢測認證業的核心價值。
本局與廉政公署香港商業道德
發展中心和香港認可處舉辦了
「檢測認證誠信及專業發展研討
會」。研討會採用混合模式，參
加者可親身在香港科學館參加或
線上參與研討會。是次研討會吸
引了約220名參加者。



Exploring Opportunities in GBA 
開拓大灣區機遇

The HKCTC has been endeavouring to assist the testing and certification (T&C) 

industry to open up business opportunities, and one of the major foci has 

been implementing publicity targeting the Greater Bay Area (GBA) through 

online and offline channels to promote the competitive edge of Hong Kong’s 

T&C services. To enhance the trade’s understanding about the operation and 

development of the market in the Mainland and to foster collaboration of 

the T&C industry between Hong Kong and Shenzhen, Prof Wong Wing-tak, 

HKCTC Chairman, led a delegation on 17 November to visit the Shenzhen 

Administration for Market Regulation (SZAMR), meeting with SZAMR’s leaders 

including Director Cai Yingquan, Deputy Director Li Jun and Director of 

Metrology & Certification Division Guo Lijun. Through this visit, the delegation 

learned about the policy updates and key planning of the T&C industry 

in Shenzhen, facilitating the local T&C industry to deploy resources more 

targetedly for future promotion and business development in GBA.  

Besides, the delegation also visited the China Hi-tech Fair (CHTF) held 

in Shenzhen and HKCTC’s booth set up therein, as well as attended the 

seminar “The Latest Development of the Testing and Certification Industry 

in Hong Kong” hosted by HKCTC, during which they exchanged views with 

exhibitors and audience. At the seminar, representatives from T&C bodies 

in Hong Kong shared about the strategies for enterprises meet the new 

requirements on environmental, social and governance (ESG), as well as 

the safety standards required for handling cybersecurity risks related to IoT 

(Internet of Things).  

The Council will continue to encourage the T&C industry to grasp business 

opportunities through participation in networking trips and trade fairs.  

Meanwhile, we also launched in late November a new round of digital 

promotion targeting GBA via online platforms like Baidu and WeChat, aiming 

to promote to GBA cities in the Mainland the advantages of Hong Kong’s T&C 

services and encourage potential users to adopt Hong Kong’s T&C services for 

satisfying the demand of overseas clients, so as to help the industry explore 

more business opportunities. 

香港檢測和認證局一直致力協助業界拓展商機，而其中
一個重要著力點就是透過線上線下的渠道，針對大灣區
市場推廣香港檢測和認證服務的競爭優勢。為加深業界
對內地市場運作及發展的了解，促進深港兩地檢測認證
業的交流合作，本局主席黃永德教授於11月17日率領
代表團，拜訪深圳市市場監督管理局，與蔡英權局長、
李軍副局長、郭力軍處長等一衆領導會面。透過此次拜
訪，代表團知悉深圳針對檢測認證業的政策動向和規劃
重點，將有助於業界日後在大灣區宣傳和發展業務時，
更有針對性地投放資源。

此外，代表團亦參觀於深圳市舉行的中國國際高新技術
成果交易會，並到訪本局於場內設置的攤位，以及出席
由本局舉辦的「香港檢測和認證業的最新發展」研討會，
與參展機構和觀眾交流。研討會邀得香港檢測和認證機
構的代表，分享企業應對環境、社會和管治（ESG）新要
求的策略，以及物聯網產品為應對網絡安全威脅需達致
的安全標準。

本局日後將繼續鼓勵業界透過參與交流團和展覽會的方
式捕捉商機，同時我們亦已於上月底推出新一輪針對
大灣區市場的線上宣傳活動，利用百度、微信等線上平
台，向內地的大灣區城市推廣香港檢測認證服務的優
勢，鼓勵潛在用家使用香港的檢測認證服務滿足海外客
戶的需求，以助業界發掘更多業務機遇。

HKCTC Chairman, Prof Wong Wing-tak, led a delegation to visit the SZAMR and took 
photograph with SZAMR’s leaders. 

本局主席黃永德教授率領代表團拜訪深圳市市場監督管理局，並與該局一衆領導合照。

The delegation visited HKCTC’s booth at the CHTF.

代表團參觀香港檢測和認證局於中國國際高新技術成果交易會
場設置的攤位。
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HKCTC hosted a seminar at CHTF which was joined by members 
of the delegation.

香港檢測和認證局於中國國際高新技術成果交易會舉辦的研討
會邀得代表團成員參加。



Implementing Qualifications Framework 
Enhancing Professional Development 
in the Industry 
落實推行資歷架構   有助行業專業發展

The Education Bureau (EDB) of the Hong Kong SAR 

Government officially launched the Qualifications Framework 

(QF) in 2008, with the aim at promoting a culture of 

lifelong learning for all individuals. To strengthen the 

implementation of the QF at industry level, EDB has assisted 

different industries to set up the Industry Training Advisory 

Committees (ITACs) of which the Testing, Inspection and 

Certification (TIC) ITAC was established in August 2010.

Since its inception, the TIC ITAC has successfully completed / launched the 

following projects: 

• developing the “Specification of Competency Standards” (SCS) for

the industry

• rolling out the “Recognition of Prior Learning” (RPL) mechanism with The

School of Science and Technology of the HKMU being appointed as the

RPL Assessment Agency

• launching “Award Scheme for Learning Experiences” to award practitioners

to attend local or overseas learning activities

• organising a series of activities in secondary schools to promote the TIC

industry and career planning

香港特區政府教育局於2008年開始正式推行資歷架構，
推動全民「持續進修、終身學習」。為進一步於行業落實
資歷架構，教育局協助不同行業成立「行業培訓諮詢委
員會」(諮委會)，而檢測及認證業諮委會亦於2010年8月
成立。

諮委會成立至今，分階段完成及推出以下之項目：
 • 完成《能力標準說明》，讓業界可以有一個清晰及客
觀的能力標準

 • 推出「過往資歷認可」機制，並由香港都會大學科技
學院擔任評估機構

 • 推出「學習體驗獎勵計劃」以獎金形式獎勵從業員參
加本地或境外學習活動

 • 向學界推廣檢測及認證業，安排一系列活動以增加學
生們對行業的認識，提升他們日後選修相關學科及入
行的機會

The sixth TIC ITAC (2023-2025).

第六屆檢測及認證業行業培訓諮詢委員會（2023-2025）。

To learn more about the achievement of TIC ITAC, 

please visit its website:

想認識檢測及認證業諮委會的工作，可瀏覽其網頁：
https://www.hkqf.gov.hk/tic/tc/home/index.html

Upcoming Activities  
活動預告
Local Trade Fairs 
於本港舉行的貿易展覽會

Name 名稱 Fair Dates 展期
Hong Kong Toys & Games Fair  香港玩具展 8 - 11.1.2024

Hong Kong International Jewellery Show  香港國際珠寶展 29.2 - 4.3.2024

Hong Kong International Lighting Fair (Spring Edition)  香港國際春季燈飾展 6 - 9.4.2024

Hong Kong Electronics Fair (Spring Edition) 香港春季電子產品展 13 - 16.4.2024

Fashion InStyle   香港時裝節 20 - 23.4.2024

Home InStyle  香港時尚家品家紡展 20 - 23.4.2024

Hong Kong Gifts & Premium Fair  香港禮品及贈品展 27 - 30.4.2024

Food Expo  美食博覽 15 - 19.8.2024

Trade Fairs Outside Hong Kong  
於本港境外舉行的貿易展覽會

Name 名稱 Location 地點 Fair Dates 展期
Spielawarenmesse International Toy Fair
紐倫堡國際玩具展覽會

Nuremberg, Germany
德國紐倫堡

30.1 - 3.2.2024

If you are interested in subscribing our newsletter, 
please send your contact information to us by 
e-mail or fax listed below. If you wish to update
your information or do not wish to receive our
newsletter in the future, please also contact us by
email or fax.

如果你有興趣訂閱本通訊，歡迎以電郵或傳真通
知我們聯絡方法。如果你希望修改個人資料或不
欲收到本通訊，亦請以下列電郵或傳真聯絡我們。

The Hong Kong Council 
for Testing and Certification 
香港檢測和認證局
Telephone 電話 ：(852) 2180 9101

Facsimile 傳真 ：(852) 3691 8655 

Website 網址 ：www.hkctc.gov.hk 

E-mail 電郵 ：enquiry@hkctc.gov.hk 

HKCTC Newsletter
香港檢測和認證局通訊

Facebook
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